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dobro, a je prostě dobře
Mnohdy ani dospělí spoustu věcí 

netuší. Například jak dlouho se jaké 
odpadky rozkládají. Pořád je co se 
učit.

Moje tříletá dcera díky tomu, že se 
mnou pravidelně chodí na úklidy, 
je velmi ekologicky založená, třídí 
odpad, a když vidí někde nepořádek, 
chtěla by uklízet. Asi ve všech škol-
kách i školách už třídí odpad, takže 
tady si myslím, že máme našlápnu-
to dobře, ale je důležité si uvědomit, 
kde ten odpad končí, co se s ním dě-
je dál, a s tím souvisí snaha zbytečný 
odpad nevytvářet.

Takže si myslíte, že mladá gene-
race má tedy našlápnuto k tomu, 
aby byly příroda i ulice čistší?

Myslím si, že spousta rodin na eko-
logii dost dbá a vnímají, že o planetu, 
po které chodíme, je potřeba se sta-
rat.

Kdo vlastně stojí za organizací 
ProJihlavu?

Dá se říct, že já, ale když je nějaká 
akce, tak se nás sejde parta lidí a jsme 
v tom společně. Na úklidech se vět-
šinou sejdeme s Trash Hero Jihlava. 
Jsem vděčná za každého, kdo řekne: 
Jdu do toho s tebou. Je to přece jen 
o něčem jiném, když uklízím sama, 
nebo když nás jde pět. Vítám každé-
ho, kdo se chce jakkoliv zapojit.

Co ještě všechno děláte?
Květináče (Květiny pro Jihlavu), 

úklidy, tak nějak udržuji běžeckou 
skupinu Rozběháme Jihlavu, pomá-
háme v zoo. Jsem dobrovolníkem 
v Charitě a ráda docházím na geriat-
rii, kde například vyprávím o Kubě, 
jelikož můj tatínek je Kubánec. Ten 
záběr je docela velký. V říjnu budou 
další úklidy a spolupráce s Městskou 
knihovnou Jihlava a s osadním výbo-
rem Starých Hor se chystáme založit 
nový trvalkový záhon. Můj partner 
už tak trochu rezignoval na to moje 
bláznovství. Ale jak člověk potkává 
různé lidi s podobným vnímáním, 
tak se občas objeví nějaký zajíma-
vý projekt, vše se propojuje a už to 
zase jede. Já ale říkám, že když koná-

te dobro, dostáváte dobro, a je prostě 
dobře.

Co si myslíte, že by obyvatelé Jih-
lavy mohli udělat, aby bylo naše 
město hezčí?

Základem je nevyhazovat odpadky 
mimo koš a ani je nepřidávat do pře-
plněných košů, ale donést o kousek 
dál.

Pokud vyrazím do přírody, tak to, 
co si s sebou přinesu, tak si i odnesu. 
Těžko děti budou vyhazovat odpad-
ky tam, kam mají, když to nedělají ani 
rodiče a nejdou jim příkladem, takže 
pojďme dětem příkladem. 

Důležité je začít u sebe. Uvědomit 

si, že naše město tvoříme jako jedin-
ci, ale i společně.

Myslíte si, že by i město mohlo 
něco málo víc udělat?

Určitě. Nechci hanit zcela práci 
města, ale některé činnosti by bylo 
potřeba zlepšit a „zalepit díry“, které 
tady evidentně jsou, protože nepo-
řádek ve městě je. Spousta lidí napří-
klad ani neví, že když vidí uhynulé 
zvíře, klidně i třeba holuba, tak ma-
jí zavolat na Městskou policii nebo 
Městský útulek, a oni přijedou a 
odstraní jej. 

Lidé také můžou využít službu 
Závady Jihlava. Vyfotit například 
rozbitou lavičku, poslat ji na Závady 
a obvykle dojde k nápravě. Někdy 
dříve, někdy později. Takže i my se 
můžeme zapojit. Město za nás všech-
no neudělá. Měla by to být spolu-
práce. Často slýchám: „Platím daně, 
tak ať se město stará“, ale takhle já to 
vůbec neberu. 

Chcete hezčí Jihlavu?
I vy můžete udělat svoje město krás-

nějším a přidat se například k vysazo-
vání květin u Prioru ve čtvrtek 5. října 
v 16 hodin. Můžete se také zapojit do 
společného úklidu, který proběhne 
ve čtvrtek 12. října v 16 hodin (sraz 
u knihovny na Horním Kosově), kdy 
se bude uklízet sídliště Horní Kosov 
a okolí Hellerova rybníka. Po úklidu 
bude připravený pro účastníky pro-
gram v knihovně o přírodě.

NĚKTEŘÍ lidé nevidí smysl v tom, že se Tereza dobrovolně stará o květiny u Prio-
ru. Většině však její práce dělá radost. Foto: archiv TV


